
Protokół nr 1/10 
ze wspólnego posiedzenia komisji stałych Rady Gminy Górzyca: 

odbytego w dniu 13 grudnia 2010 r. o godz. 1500 
w  sali narad Centrum Spotkań Polsko-Niemieckich  w Górzycy  

ul. Polna 8/1. 
 

1) Komisji Rewizyjnej; 
2) Komisji Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej; 
3) Komisji Sfery Socjalnej. 
 
W posiedzeniu, któremu przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy 
Krzysztof Bańka udział wzięli członkowie poszczególnych Komisji zgodnie z 
listami obecności, stanowiącymi załącznik do niniejszego protokołu, oraz 
zaproszeni goście (lista gości stanowi załącznik do niniejszego protokołu). 
 
Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof Bańka o godzinie 1500 otworzył 
posiedzenie Komisji i po powitaniu członków Komisji i gości oświadczył iż 
zgodnie z listami obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 14 radnych 
Rady Gminy Górzyca. 
 
Sekretarz Gminy Maria Palichleb poinformowała, że zgodnie ze statutem 
Gminy Górzyca dopuszczalne jest odbywanie wspólnych posiedzeń Komisji 
Stałych Rady Górzyca, którym przewodniczył będzie Przewodniczący Rady 
Gminy. 
 
Przewodniczący Rady spytał czy radni wnoszą inne propozycje do porządku 
posiedzenia. 
 
Następnie Przewodniczący Rady  przedstawił  porządek posiedzenia. 
 
Porządek obrad: 
 

1. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy 
Górzyca.   

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/190/2005 Rady 
Gminy Górzyca z dnia 30 września 2005 r. w sprawie ustalenia diet oraz 
zwrotu kosztów podróży służbowych radnych Rady Gminy Górzyca. 

3. Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Górzyca 
do Zgromadzenia Związku Międzygminnego p.n. Celowy Związek 
Gminy CZG-2. 

4. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki   i 
Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 
Narkomanii dla Gminy Górzyca na rok 2011. 

 



5. Projekt uchwały w sprawie utworzenia wydzielonego rachunku 
dochodów i wydatków nimi finansowanych dla jednostek budżetowych. 

6. Projekt uchwały w sprawie Uchwały Budżetowej Gminy Górzyca na 
2011 rok. 

7. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Gminy Górzyca na lata 2011-2022. 

8. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej na 2010 r. 
9. Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy Górzyca 

na rok 2011. 
10. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji 

Rewizyjnej Rady Gminy Górzyca na rok 2011. 
11. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju 

Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej. 
12. Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Sfery 

Socjalnej. 
13. Plan działań Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy na 2011 rok – 

kalendarz imprez sportowo-kulturalnych.  
14. Wolne wnioski i informacje. 

 
Radni nie wnieśli uwag do porządku. 

 
Realizacja porządku wspólnego posiedzenia Komisji: 
 
Ad. 1 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia wynagrodzenia Wójta Gminy Górzyca.   
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Przewodniczący Rady Gminy 
Krzysztof Bańka. W uzasadnieniu poinformował radnych, że art. 18 ust. 2 pkt 2 
ustawy o samorządzie gminnym stwierdza, że do wyłącznej właściwości rady 
gminy należy ustalanie wynagradzanie wójta, a art. 8 ust. 2 ustawy o 
pracownikach samorządowych stwierdza, że czynności z zakresu prawa pracy 
wobec wójta związane z nawiązaniem i rozwiązaniem stosunku pracy, wykonuje 
przewodniczący rady gminy, a pozostałe czynności wyznaczona przez wójta 
osoba zastępująca, lub sekretarz gminy, z tym że wynagrodzenie wójta ustala 
rada gminy w drodze uchwały. Zgodnie z art. 36 ust. 3 ustawy o pracownikach 
samorządowych wójtowi przysługuje dodatek specjalny. Ustawa o 
pracownikach samorządowych oraz rozporządzenie Rady Ministrów z dnia           
18 marca 2009 r. w sprawie wynagradzania pracowników samorządowych 
określają obligatoryjne składniki wynagrodzenia wójta oraz minimalne i 
maksymalne ich wysokości. Obowiązkowymi składnikami wynagrodzenia wójta 
są: wynagrodzenie zasadnicze, dodatek funkcyjny, dodatek specjalny w 
wysokości co najmniej 20% i nie przekraczającej 40% łącznie wynagrodzenia 
zasadniczego i dodatku funkcyjnego oraz dodatek za wieloletnią pracę. Wójtowi 

 



przysługują także nagrody jubileuszowe  oraz dodatkowe wynagrodzenie 
roczne. Rada gminy ustala wysokość składników wynagrodzenia w formie 
uchwały którą należy podjąć niezwłocznie po objęciu obowiązków przez wójta. 
Moc uchwały ustaje z chwilą rozwiązania stosunku pracy, tj. w momencie 
złożenia ślubowania przez nowo wybranego wójta, co oznacza że po każdym 
wygaśnięciu mandatu wójta i rozpoczęciu nowej kadencji należy podjąć nową 
uchwałę, nawet jeśli w kolejnej kadencji wójtem zostanie ta sama osoba. 
Proponowany w projekcie uchwały poziom wynagrodzenia Wójtowi Gminy 
Górzyca jest niższy od maksymalnego wynagrodzenia określonego w 
rozporządzeniu rady ministrów w sprawie wynagrodzenia pracowników 
samorządowych oraz nie przekracza siedmiokrotności kwoty bazowej ustalonej 
w ustawie budżetowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska 
państwowe. Dotychczasowe wynagrodzenie wójta ustalone uchwałą rady Gminy 
Nr XXVII/169/09 z dnia 30 kwietnia 2009 r. po objęciu mandatu w wyborach 
przedterminowych kształtuje się następująco: 
- wynagrodzenie zasadnicze – 4.800 zł (poziom minimalny i maksymalny w 
rozporządzeniu rady ministrów w gminach do 15 tys. mieszkańców wynosi od 
4.200 zł do 5.900 zł); 
- dodatek funkcyjny – 1.600 zł (maksymalny poziom dodatku funkcyjnego w 
rozporządzeniu rady ministrów w gminach do 15 tys. mieszkańców wynosi do 
1.900 zł); 
-  dodatek specjalny w wys. 40% łącznie wynagrodzenia zasadniczego i dodatku 
funkcyjnego (poziom maksymalny w rozporządzeniu rady ministrów wynosi od 
20% do 40%); 
- dodatek za wieloletnią pracę w wys. 13% wynagrodzenia zasadniczego. 
Dodała, że na wniosek Wójta Gminy w projekcie omawianej uchwały 
wprowadzono wysokość dodatku specjalnej do wysokości 20%. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję: 
 
 - Radny Ryszard Dębiński stwierdził, że Wójt jest dobrym gospodarzem              
i wieloletnim samorządowcem. Radny zaproponował, aby dodatek specjalny 
będący składnikiem wynagrodzenia Wójta Gminy Rada ustaliła w wysokości 
maksymalnej 40%. 
 
Na posiedzenie spóźniony przebył radny Ireneusz Grzesiak – obecnych jest 15 
radnych. 
 
- Radny Krzysztof Urbański zadał następujące pytania: 
1) Jaka jest minimalna wysokość dodatku funkcyjnego, będącego składnikiem 
wynagrodzenia Wójta Gminy? 
2) Jaka jest relacja wysokości wynagrodzenia Wójta Gminy do wynagrodzeń 
Skarbnika i Sekretarza Gminy oraz do innych pracowników? 

 



3) W jakiej wysokości są uposażenia Wójtów podobnych gmin w porównaniu z 
wynagrodzeniem Wójta Gminy Górzyca? 
Sekretarz Gminy odpowiedziała, że nie ma ustalonej minimalnej stawki 
dodatku funkcyjnego, ustawa o pracownika samorządowych określa, że dodatek 
funkcyjny wynosi do 1900 zł. Wynagrodzenia Sekretarza i Skarbnika Gminy są 
niższe od wynagrodzenia Wójta Gminy o około 2 - 3 000 zł, pozostali 
pracownicy otrzymują wynagrodzenia stosowne do wykonywanych czynności w 
wysokościach nienajniższych i nienajwyższych. Zgodnie z uchwałą Nr 
XXVII/169/09 wynagrodzenie Wójta Gminy ustalone było w wysokości jak w 
projekcie omawianej uchwały z wyższą o 20% kwotą dodatku specjalnego. Nie 
posiadamy przygotowanej analizy wysokości wynagrodzeń Wójtów innych 
gmin, ale są one wyższe. Przedstawiła wszystkie składniki wynagrodzenia 
Wójta Gminy Tomasza Kowalczyka, które wynosiło wówczas ok. 9 500 zł netto 
i porównała je z proponowaną wysokością w projekcie omawianej uchwały. 
 
- Radny Krzysztof Urbański poinformował, że sprawdził to i Wójt Gminy 
Lubiszyn zgodnie z uchwałą podjętą tam w roku 2010 otrzymuje wynagrodzenie 
w wysokości około 6 000 zł. 
 
- Radna Stanisława Urban zaproponowała, aby wynagrodzenie Wójta nie 
obniżać i aby pozostało w wysokości jak zaproponowano w projekcie uchwały. 
 
- Radny Ireneusz Grzesiak stwierdził, że Wójt dobrze sprawuje swój urząd        
i jest za tym, aby wynagrodzenie pozostawić w wysokości jak w projekcie 
uchwały. 
 
- Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że chciałby uzyskać jak najwięcej 
informacji na ten temat, wyraża tylko swoje zdanie. 
 
- Radny Artur Koncik zaproponował, aby w drodze głosowania radni 
zdecydowali czy w projekcie uchwały zastosować dodatek specjalny w 
wysokości 40% czy jak zaproponowano w projekcie uchwały 20%. 
 
- Radca prawny Ryszard Konieczny stwierdził, że wnioski radnych powinny 
zostać przegłosowane. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne wniosek radnego 
Ryszarda Dębińskiego o podwyższenie kwoty dodatku funkcyjnej do wysokości 
40%. 
W wyniku głosowania jawnego radni zdecydowali 12 głosami „za” przy 3 
głosach „przeciwnych” o wprowadzeniu w projekcie uchwały wysokości 40%  
dodatku specjalnego. 
 

 



Następnie Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne 
zaopiniowanie przedłożonego projektu uchwały ze stawką dodatku specjalnego 
40%. 
W wyniku głosowania jawnego wszystkie komisje rady wynikiem 6 głosów 
„za” przy 9 głosach „przeciwnych” zaopiniowały projekt uchwały negatywnie  
w związku z czym Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że przyjmuje się 
projekt uchwały z 20% stawką dodatku funkcyjnego.  
 
Ad. 2 
Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XXV/190/2005 Rady Gminy 
Górzyca z dnia 30 września 2005 r. w sprawie ustalenia diet oraz zwrotu 
kosztów podróży służbowych radnych Rady Gminy Górzyca  
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Sekretarz Gminy Maria Palichleb.  
W uzasadnieniu poinformowała radnych, że zgodnie z art. 25 ust. 4 ustawy z 
dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (Dz.U. z 2001 r. Nr 142 poz. 1591 
z późniejszymi zmianami) radnemu przysługują diety i zwrot kosztów podróży 
służbowych na zasadach ustalonych przez Radę Gminy. W omawianym 
projekcie uchwały wskazuje się Wiceprzewodniczącego Rady Gminy Górzyca 
VI kadencji do dokonywania w stosunku do Przewodniczącego Rady Gminy 
czynności związanych z określeniem w poleceniu wyjazdu służbowego terminu 
i miejsca wykonywania zadania oraz miejsca rozpoczęcia i zakończenia podróży 
służbowej. 
Sekretarz Gminy zaproponowała wskazanie Wiceprzewodniczącego Ryszarda 
Dębińskiego, z uwagi fakt zamieszkania w Górzycy,  w związku z tym łatwy i 
szybki kontakt. 
 
Ponieważ radni nie zgłosili innej propozycji Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie jawne zaopiniowanie ww. projektu uchwały przez wszystkie 
komisje. 
W wyniku głosowania jawnego wynikiem 13 głosów „za” przy 2 głosach 
„wstrzymujących się” projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie. 
 
Ad. 3 
Projekt uchwały w sprawie wyznaczenia przedstawiciela Gminy Górzyca do 
Zgromadzenia Związku Międzygminnego p.n. Celowy Związek Gminy CZG-2. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Podinspektor ds. ochrony środowiska 
i gospodarki wodnej Anna Kwiek. Poinformowała radnych, że w dniu                 
8 grudnia 2010 r. wpłynęło do Urzędu Gminy Górzyca pismo Celowego 
Związku Gmin CZG-12 dotyczące wyboru drugiego delegata, który będzie 
reprezentował Gminę Górzyca na forum zgromadzenia Związku. W myśl art. 70 
ust. 3 ustawy z dnia 8 marca 199-0 r. o samorządzie gminnym, statutu może 

 



przyznawać określonym gminom więcej niż jeden głos w zgromadzeniu. 
Dodatkowych przedstawicieli wyznacza zainteresowana Rada Gminy. Zgodnie z 
§ 7 ust. 1 statutu Celowego Związku Gminy CZG-12 w skład Zgromadzenia  
wchodzi po dwóch przedstawicieli gmin uczestniczących w Związku, w tym 
przewodniczący zarządów tych gmin oraz wybrany i delegowany przez Radę 
Gminy przedstawiciel. 
 
Wójt Gminy Robert Stolarski dodał, że dotychczas drugim delegatem była 
zgłoszona przez ówczesną Radę Gminy radna Maria Pakos. 
 
Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby radni zgłaszali kandydatury: 
 
- Radny Krzysztof Krupa zgłosił kandydaturę radnego Ryszarda Dębińskiego. 
Radny Ryszard Dębiński wyraził zgodę. 
 
- Radna Anna Wasilewska zaproponowała radnego Artura Koncik. 
Radny Artur Koncik wyraził zgodę. 
 
- Radny Krzysztof Urbański zaproponował radną Rady Gminy V kadencji 
Marię Pakos. 
 
Radca prawny stwierdził, że jego zdaniem delegatem powinna być osoba 
będąca w składzie Rady Gminy. Ma to być osoba właściwie reprezentująca  
Gminę Górzyca na forum CZG-12. Wskazanym byłoby, aby posiadała pewne 
doświadczenie w tym temacie, odważna do zabierania głosu i dbania o interes 
Gminy Górzyca. 
 
- Radny Krzysztof Urbański postanowił wycofać wcześniej zgłoszoną 
kandydaturę Marii Pakos, stwierdzając że osoba jest w tej chwili spoza rady       
i nie może wyrazić swoja zgodę. 
 
Z uwagi na brak dalszych zgłoszeń Przewodniczący Rady Gminy 
zaproponował przegłosowanie zgaszonych dwóch kandydatów w osobach: 
Ryszard Dębiński i Artur Koncik. 
Za kandydaturą przedstawiciela Gminy Górzyca w CZG-12 radnego Ryszarda 
Dębińskiego głosowało 6 radnych. Za kandydaturą radnego Artura Koncik 
głosowało 9 radnych. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zaopiniowanie projektu 
ww. uchwały przez  komisję  rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej. 
Komisja 5 glosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” pozytywnie 
zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 
 

 



Ad. 4 
Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Profilaktyki                
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 
dla Gminy Górzyca na rok 2011. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił w zastępstwie Przewodniczącej komisji 
członek Komisji ds. Przeciwdziałania Alkoholizmowi Ryszard Dębiński.           
W uzasadnieniu poinformował radnych, że zgodnie z art. 41 ust. 1, ust. 2 i ust. 5 
ustawy z dnia 26 października 1982 r. o wychowaniu w trzeźwości                       
i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, art. 6 ust. 1 i ust. 2 pkt 2  ustawy                        
o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie oraz art. 10 ust. 1, 2 i 3 ustawy                 
o przeciwdziałaniu narkomanii prowadzenie działań związanych z profilaktyką  
i rozwiązywaniem problemów alkoholowych, przeciwdziałaniu przemocy, 
przeciwdziałaniu narkomanii oraz integracji społecznej osób uzależnionych od 
alkoholu należy do zadań własnych gminy. Realizacja tych zadań prowadzona 
jest w postaci Gminnego programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 
Alkoholowych i Przeciwdziałaniu Narkomanii 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję: 
 
- Radny Rafał Baran zgłosił następujące uwagi i pytania do projektu uchwały: 

1) Zadanie: współpraca z instytucjami, osobami fizycznymi służącymi 
rozwiązywaniu problemów alkoholowych – współpraca z policją w 
zakresie badania zawartości narkotyków 400 zł i współpraca z policją w 
zakresie kontroli punktów sprzedaży oraz dofinansowanie turniejów 400 
zł  - radny uważa, że policja powinna wykonywać te zadania bezpłatnie, 
w ramach swojej działalności. 

2) Radny stwierdził, że wg jego wiedzy kontrole punktów sprzedaży przez 
komisje nie są przeprowadzane.  

3) Współpraca z rodzinami dotkniętymi chorobą alkoholową i przemocą w 
rodzinie 400 zł – pytanie: za co? Te czynności powinien wykonywać 
Ośrodek Pomocy Społecznej w ramach swojej działalności. 

4) Zadanie: szkolenia – dokształcanie członków komisji w temacie 
narkomanii i alkoholizmu oraz inne szkolenia niezbędne w pracy komisji 
– 6.000 zł, pytanie: jak to jest realizowane. Radny prosi o dokładne 
przedstawienie tej informacji. Radny stwierdził, że nie są realizowane 
spotkania z właścicielami sklepów i sprzedawców, w zakresie  
zapoznania się z ustawą o wychowaniu w trzeźwości i przestrzegania 
zakazu sprzedaży napojów alkoholowych nieletnim. 

 
- Przewodniczący Rady Gminy zaproponował, aby pytania i wątpliwości 
radnych  wyjaśniła Przewodnicząca komisji Maria Hołubowicz na sesji. 
 

 



- Radca prawny stwierdził, że kwestie podnoszone przez radnego Rafała Baran 
w ww. pytaniach powinny być skierowane do ewentualnego rozpatrzenia przez 
Komisję Rewizyjną. Na pytania odpowiedź znajduje się w ustawach, które 
regulują całą pracę i funkcjonowanie Komisji poprzez realizowanie Programu. 
Na koniec kalendarzowego roku jest przedkładane Radzie Gminy sprawozdanie 
z realizacji Programu Komisji i wtedy Komisja Rewizyjna może dokonać 
dokładnej analizy z jego wykonania. 
 
- Radny Ireneusz Grzesiak stwierdził, że znaczącym kosztem zawartym w 
Programie to są diety członków komisji. Stwierdził, że zadania komisji może 
wykonywać wskazana osoba. Ponadto zwrócił uwagę na wydatki ujęte w 
następujących punktach:  pkt 1 współpraca z Klubem Sportowym ODRA  900 zł 
i zadanie pkt 8: zakup kalendarzy dla członków komisji: 800 zł. Radny 
stwierdził wartość tych zadań jest dla niego niezrozumiała. 
 
- Radny Rafał Baran stwierdził, że zagadnienia zawarte w Programie są nam 
nieznane i wyjaśnienia oraz  dyskusja w tej sprawie jest konieczna w obecności 
Przewodniczącego Komisji. 
 
- Radny Krzysztof Urbański zaproponował, aby zaplanowane zadanie w 
punkcie 5 ppkt 4: budowa altanki w Pamięcinie  zamienić na wykonanie 
ogrodzenia na placu zabaw i wykonanie ławeczek oraz miejsca na ognisko. 
 
- Radny Ryszard Dębiński – jako członek Komisji ds. Przeciwdziałania 
Alkoholizmowi stwierdził, że członkowie komisji zgodnie z ustawą o 
wychowaniu w trzeźwości muszą przejść obowiązkowo określone szkolenia. Te 
szkolenia są kosztowne. Z funduszy Komisji w gminie dofinansowanych jest 
wiele imprez sportowo-kulturalnych oraz Sejmik młodzieżowy, ponadto 
dofinansujemy na wniosek szkół z terenu Gminy Górzyca różnego rodzaju 
imprezy szkolne dla dzieci i młodzieży. Komisja działa zgodnie z ustawą. 
 
- Sekretarz Gminy poinformowała, że w dniu dzisiejszym projekt uchwały jest 
analizowany przez wszystkie komisje i opiniowany przez komisję Sfery 
socjalnej. Pytania zgłoszone przez radnych na dzisiejszym posiedzeniu zostaną 
natychmiast przekazane dla Przewodniczącej Komisji, która na obradach sesji je 
wyjaśni i udzieli odpowiedzi. Na sesji Rady Gminy uchwała będzie 
przedmiotem dyskusji oraz nad jej podjęciem będzie głosowała cała Rada 
Gminy. Uchwała może nie zostać podjęta. 
 
Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 
głosowanie jawne zaopiniowanie projektu ww. uchwały przez komisję sfery 
socjalnej. Komisja wynikiem 3 głosy „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” 
pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

 



Ad. 5 
Projekt uchwały w sprawie utworzenia wydzielonego rachunku dochodów          
i wydatków nimi finansowanych dla jednostek budżetowych. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła  w zastępstwie Głównej księgowej 
oświaty Joanny Maczulis Podinspektor ds. ochrony środowiska i 
gospodarki wodnej Anna Kwiek. W uzasadnieniu poinformowała radnych, że 
zgodnie z art. 223 ustawy o finansach publicznych, samorządowe jednostki 
budżetowe prowadzące działalność określoną w ustawie o systemie oświaty 
gromadzą na wydzielonym rachunku dochody określone w uchwale przez organ 
stanowiący jednostki samorządu terytorialnego. Ponadto ww. organ jest 
zobowiązany do określenia w szczególności: wykazu jednostek, przeznaczenia 
dochodów oraz  sposobu i trybu sporządzania planu finansowego dochodów i 
wydatków nimi finansowanych, a także  dokonywania zmian w tym planie i ich 
zatwierdzania. Jednocześnie zgodnie  z przepisami wprowadzającymi nową 
ustawę o finansach publicznych utworzone przez jednostki budżetowe na 
podstawie dotychczasowych przepisów wydzielone rachunki dochodów 
własnych mogą funkcjonować  zgodnie z dotychczasowymi przepisami do dnia 
31 grudnia 2010 r., stąd proponowane jest wejście w życie zapisów niniejszej 
uchwały z dniem        1 stycznia 2011 r.  

 
Z uwagi na brak dalszej dyskusji Przewodniczący Rady Gminy poddał pod 
głosowanie jawne zaopiniowanie projektu ww. uchwały przez komisję rozwoju 
gospodarczego i gospodarki komunalnej. Komisja wynikiem 6 głosów „za” 
pozytywnie zaopiniowała projekt omawianej uchwały. 

 
Ad. 6 
Projekt uchwały w sprawie Uchwały Budżetowej Gminy Górzyca na 2011 rok. 
 
Radca prawny Ryszard Konieczny poinformował, że przed przystąpieniem do 
faktycznego omawiania projektu uchwały budżetowej krótko przedstawi całą 
procedurę i tryb prac nad projektem budżetu, który przedłożył radzie jego autor 
- Wójt Gminy. Dodał, że tryb uchwalania budżetu gminy określa uchwała          
o finansach publicznych 
 
- Radny Krzysztof Urbański stwierdził, że Rada Gminy V kadencji w pewnym 
sensie pracowała nad projektem budżetu i miała wpływ na jego elementy,  a 
nowa po wyborach Rada Gminy ten budżet opiniuje i zatwierdza. 
 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Skarbnik Gminy Beata 
Gołębiowska. W uzasadnieniu poinformowała, że opracowany projekt budżetu 
Gminy Górzyca na 2011 rok określa wszystkie możliwe do pozyskania źródła 
dochodów oraz niezbędny zakres wydatków budżetowych. Przy szacowaniu 

 



poszczególnych dochodów własnych wzięto pod uwagę ich realizację w 2010 
roku, prognozowane zmiany w 2011 roku oraz odpowiednie uwarunkowania 
mające wpływ na ich realność. Ogółem dochody budżetu ustalono na kwotę 
16 466 449 zł, z czego: 
- dochody bieżące wyniosły 13 042 918 zł, w tym dochody z budżetu Unii 

Europejskiej w wysokości 852 735 zł z przeznaczeniem na realizację 
projektów pn.  „Ala ma kota” oraz „Dziś dobry start jutro pewny sukces”.   

- dochody majątkowe wyniosły 3 423 531 zł, w tym dochody z budżetu Unii 
Europejskiej  w wysokości 3 153 531 zł z przeznaczeniem na realizację 
projektu pn.  „Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w 
miejscowości Górzyca, gmina Górzyca wraz z rurociągami przesyłowymi i 
siecią kanalizacyjną dla miejscowości Górzyca,  Owczary, Pamięcin, Golice.” 

Dochody  budżetu Gminy Górzyca na rok 2011 wg działów i ważniejszych 
źródeł pochodzenia przedstawia załącznik nr 1 do niniejszej uchwały.  
W załączniku nr 2 do projektu Uchwały Budżetowej zostały przedstawione 
zaplanowane do realizacji wydatki budżetowe Gminy Górzyca w łącznej 
wysokości 17 749 532 zł, z czego: 
1)  wydatki bieżące wyniosły 13 329 923 zł, w tym:  

a) wydatki jednostek budżetowych 9 282 298 zł, w tym:  
- wynagrodzenia i składki od nich naliczane – 6 547 417 zł, 
- wydatki związane z realizacją ich zadań statutowych – 2 734 881 zł,  

b) dotacje na zadania bieżące w łącznej wysokości 795 000 zł, z tego:  
- dotacja podmiotowa dla Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy – 

600 000 zł, 
- dotacja podmiotowa dla Biblioteki Publicznej w Górzycy – 75 000 zł, 
- dotacja celowa na realizację zadań w zakresie kultury fizycznej i sportu - 

80 000 zł, 
- dotacja dla Urzędu Miejskiego w Słubicach z tytułu uczęszczania dzieci 

z terenu Gminy Górzyca do przedszkola niepublicznego w Słubicach - 
40 000 zł, 

c) świadczenie na rzecz osób fizycznych  w wysokości 1 971 088 zł, 
d) wydatki na programy finansowane z budżetu Unii Europejskiej na 

realizację projektu przedszkoli  pn. „ Ala ma kota” w wysokości  221 
690zł, 

e) obsługa długu z tytułu spłaty odsetek od zaciągniętych kredytów            
i pożyczek  oraz prowizje od zaciągniętych nowych kredytów                 
w wysokości 426 560 zł. 

2) wydatki majątkowe wynoszą 4 419 609, z tego 
a) wydatki na realizację projektu pn. „Rozbudowa i modernizacja 

oczyszczalni ścieków w miejscowości Górzyca, gmina Górzyca wraz     
z rurociągami przesyłowymi i siecią kanalizacyjną dla miejscowości 
Górzyca,  Owczary, Pamięcin, Golice” – 4 374 392 zł, 

b) wydatki na drogi gminne – 25 000zł, 

 



c) wydatki na realizację projektu Lubuski e-Urząd – 20 217zł. 
Różnica pomiędzy dochodami a wydatkami budżetowymi  wyniosła 1 283 083 
zł i stanowi deficyt budżetowy, który zostanie pokryty przychodami 
pochodzącymi z: 

1) zaciągniętej pożyczki w WFOŚiGW w Zielonej Górze w kwocie 
663 000 zł na sfinansowanie udziału własnego realizowanego projektu 
pn. „Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w miejscowości 
Górzyca, gmina Górzyca wraz z rurociągami przesyłowymi i siecią 
kanalizacyjną dla miejscowości Górzyca,  Owczary, Pamięcin, 
Golice”, 

2) wolnych środków pozostających z rozliczenia kredytów z lat ubiegłych 
w kwocie 620 083 zł. 

Ponadto od 1 stycznia 2011r. po raz pierwszy obowiązywać będzie przepis art. 
242 ust.1 ustawy o finansach publicznych, który ogranicza możliwość 
wystąpienia deficytu pomiędzy dochodami bieżącymi a wydatkami bieżącymi i 
stanowi iż „Organ stanowiący jednostki samorządu terytorialnego nie może 
uchwalić budżetu, w którym planowane wydatki bieżące są wyższe niż 
planowane dochody bieżące powiększone o nadwyżkę budżetową z lat 
ubiegłych i wolne środki”. W budżecie Gminy Górzyca w roku 2011 występuje 
deficyt na wydatkach bieżących w wysokości 287 005 zł, który zostanie pokryty 
zgodnie z art. 242 przychodami pochodzącymi z rozliczenia kredytów z lat 
ubiegłych. Ponadto celem ograniczenia w 2011 deficytu na wydatkach 
bieżących planuje się podjęcie decyzji skutkujących ograniczeniem wydatków 
bieżących do niezbędnego minimum. Zaplanowano przychody z tytułu 
zaciągniętych pożyczek w wysokości 663 000 zł oraz z tytułu wolnych środków 
pozostających z rozliczenia kredytów z lat ubiegłych w wysokości 1 700 000 zł. 
Zaplanowano również rozchody z tytułu spłaty rat zaciągniętych kredytów i 
pożyczek w wysokości 1 079 917zł. Ujęte kwoty w poszczególnych działach 
wydatków budżetu Gminy Górzyca są niewystarczające. Realizacja 
zaplanowanych zadań będzie musiała zostać skorygowana o ile nie nastąpi 
wykonanie dochodów w pełnej wysokości lub nastąpi zmiana założeń 
przyjętych przy opracowywaniu projektu budżetu na rok 2011. 

 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję: 
 
- Radna Janina Bryl ma pytanie dotyczące dotacji oświatowej dla miasta 
Słubice? Ponadto spytała o szczegóły realizowanego projektu e-Urząd? 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że dotacja dla miasta Słubice obejmuje zwrot 
kosztów uczęszczania dzieci z terenu Gminy Górzyca do przedszkoli 
niepublicznych w Słubicach. 

 



Projekt e-Urząd realizowany jest przez  Urząd Marszałkowski Województwa 
Lubuskiego     i dotyczy informatyzacji urzędów. 
- Radna Janina Bryl spytała czy to znaczy z terenu naszej gminy dzieci 
uczęszczają do przedszkola w Słubicach, czy rodzice ponoszą również koszta 
czy cały koszt pokrywa samorząd? 
Skarbnik odpowiedziała, że kilkoro dzieci uczęszcza do przedszkoli w 
Słubicach, posiadamy informację że od miesiąca września będzie również 
dziecko w Kostrzynie nad Odrą. Podjęta przez Radę Gminy uchwała w tej 
sprawie określa stawki dofinansowania różnicę pokrywają rodzice. 
 
- Radna Anna Wasilewska spytała jaki procent stanowią rezerwy  wykazane w 
projekcie budżetu na 2011 r.  
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że rezerwa ogólna stanowi 0,22 %, natomiast 
rezerwa celowa to 2,63 % i są to środki zaplanowane na przekształcenie szkól 
podstawowych w Pamięcinie i Żabicach. 
 
- Radny Krzysztof Urbański analizując wydatki za energię elektryczną zwrócił 
uwagę na rozbieżności w wykazanych wartościach szkół podstawowych i 
przedszkola, a innymi jednostkami np. OPS? 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że te rozbieżności spowodowane są faktem 
eksploatacji energii elektrycznej przez cały rok, natomiast w przypadku szkół 
planowane  przekształcenie dwóch szkół spowoduje, że od miesiąca września 
nie będą one gminnymi jednostkami. 
 
- Radny Krzysztof Urbański spytał dlaczego zużycie energii elektrycznej        
w remizie strażackiej jest podobne do zużycia w Ośrodku Pomocy Społecznej  
w Górzycy? 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że remiza strażacka jest ogrzewana 
elektrycznie w okresie zimy ponieważ znajdują się tam pojazdy bojowe OSP 
oraz gimbus szkolny. 
 
- Radny Krzysztof Urbański spytał czy planuje się wymianę oświetlenia 
ulicznego na energooszczędne? 
Wójt Gminy odpowiedział, że jesteśmy w trakcie realizacji projektu wymiany 
oświetlenia ulicznego na energooszczędne. Jest to zadanie bardzo kosztowne      
i prowadzone sukcesywnie. 
 
- Radny Krzysztof Urbański zaproponował, aby zmniejszyć wydatki na 
energię elektryczną  cmentarzy poprzez zastosowanie tam oświetlenia 
energooszczędnego oraz wprowadzenie godzin korzystania z cmentarzy. 
Wójt Gminy odpowiedział, że cmentarze nie są oświetlane, a zużycie energii 
elektrycznej jest spowodowane korzystaniem z kaplic cmentarnych. 

 



Skarbnik Gminy poinformowała, że wydatki przedstawione w projekcie 
uchwały są szacowane na podstawie kosztów poniesionych w latach ubiegłych. 
 
- Radny Krzysztof Urbański zaproponował, aby zmniejszyć wydatki 
telekomunikacyjne, np. wydatek na Radę Gminy 1.500 zł co stanowi telefon 
służbowy Przewodniczącego Rady Gminy. Ponadto radny złożył formalny 
wniosek o obniżenie diet radnych, ponieważ w skali roku jest to pokaźna suma 
96.000 zł. 
 
Godz. 1700 – posiedzenie komisji opuściła radna Małgorzata Mazur – obecnych 
na posiedzeniu jest 14 radnych. 
 
- Radny Artur Koncik spytał dlaczego w budżecie na utrzymanie dróg 
gminnych ujęta jest taka mała kwota? 
Wójt Gminy odpowiedział, że w 80% to drogi żwirowo-piaszczyste                   
i modernizacja tych dróg pochłania małe koszta (żwir i piasek posiadamy, 
ponosimy koszt to transport). Część z tych dróg w roku 2011 będzie 
zmodernizowana przez Starke Wind w ramach ich inwestycji budowa Parku 
Wiatraków. 
 
- Radny Artur Koncik stwierdził, że z dróg korzystamy wszyscy, a 
modernizacja przez Starke Wind to odległy termin. 
Wójt Gminy – użytkownicy tych dróg – rolnicy sami dewastują je i uszkadzają 
ciężkim rolniczym sprzętem podczas dojazdów do pól. W budżecie 
zaplanowana jest kwota 25.000 zł co zabezpiecza koszt transportu , materiał       
i pracownicy to koszt własny. 
 
- Skarbnik Gminy dodała, że wstępnie wzrost kosztów dochodów z tytułu 
uruchomienia Parku wiatraków przewiduje się na rok 2013. Ponadto odniosła 
się do wniosku radnego Krzysztofa Urbańskiego informując, że Rada Gminy          
w każdej chwili może dokonać zmiany w obrębie budżetu Gminy Górzyca            
w trakcie roku i jeżeli będzie taka decyzja to możemy je wprowadzić. 
 
- Wójt Gminy zaproponował odniesienie się radnych do formalnego wniosku 
radnego Krzysztofa Urbańskiego i przegłosowanie go. Jeżeli radni opowiedzą 
się za obniżeniem diet należy zastanowić się nad ich wysokością, a na koleją 
sesję przygotujemy stosowny projekt uchwały w tej sprawie. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy z uwagi na brak dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie jawne radnych formalny wniosek radnego Krzysztofa Urbańskiego o 
obniżenie diet radnych. 

 



W wyniku głosowania jawnego radni wynikiem głosowania: 4 głosów „za” przy 
8 głosach „przeciwnych i 2 głosach „wstrzymujących się” opowiedzieli się za 
nie przyjęciem wniosku radnego o obniżenie diet radnych. 
 
- Radny Artur Koncik stwierdził, że radni sami jedną dietę w roku przeznaczą 
na cel charytatywny. 
 
- Przewodniczący Rady Gminy z uwagi na brak dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie jawne radnych zaopiniowanie projektu uchwały budżetowej na 2011 
rok przez wszystkie komisje. 
W wyniku głosowania jawnego wszystkie Komisje Stałe Rady Gminy 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały wynikiem głosowania: 14 głosów 
„za”.  
 
Ad. 7 
Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Gminy Górzyca na lata 2011-2022. 
 
Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem odczytała Skarbnik Gminy Beata 
Gołębiowska. Przy opracowaniu wieloletniej  prognozy finansowej 
wykorzystano wytyczne Ministerstwa Finansów dotyczące założeń 
makroekonomicznych  na potrzeby wieloletnich prognoz finansowych jednostek 
samorządu terytorialnego. Podstawowym wskaźnikiem makroekonomicznym, 
który przyjęto do oszacowania dochodów i wydatków budżetu w latach 2012-
2015 jest dynamika cen towarów i usług konsumpcyjnych (inflacja), którą 
przyjęto na poziomie 2,5%. Przy ustalaniu dochodów ze sprzedaży majątku 
przyjęto szacunkową sprzedaż nieruchomości w kolejnych latach. 
Wydatki związane z funkcjonowaniem JST ustalono na poziomie wykonania  
w rozdziałach 75022 i 75023. W roku 2011 zaplanowano dochody na poziomie 
16 466 449 zł, a wydatki na poziomie 17 749 532 zł. Wynik budżetu wyniósł -
1 283 083 zł i stanowi deficyt budżetowy, który zostanie pokryty przychodami z 
tytułu wolnych środków pozostających z rozliczenia kredytów i pożyczek z lat 
ubiegłych. Spłata i obsługa długu zaplanowana jest na poziomie 1 506 477 zł  
w tym: 
-426 560 zł prowizja i odsetki od zaciągniętych pożyczek i kredytów,  
-1 079 917zł spłata rat kredytów i pożyczek. 
Spłata i obsługa długu wynosi 1 506 477zł i stanowi 9,15% w stosunku do 
planowanych dochodów budżetowych przy dopuszczalnym poziomie 15% w 
myśl art. 169 sufp. Zadłużenie na koniec 2011 roku ustalono na poziomie 
48,07% w stosunku do dochodów planowanych przy dopuszczalnym poziomie 
60% w myśl art. 170 sufp. Przychody z pożyczek w 2011 roku zaplanowano w 
wysokości 663 000 zł z przeznaczeniem na sfinansowanie udziału własnego w 
inwestycji realizowanej z udziałem środków budżetu Unii Europejskiej pn. 

 



„Rozbudowa i modernizacja oczyszczalni ścieków w m. Górzyca, gmina 
Górzyca wraz z rurociągami przesyłowymi i siecią kanalizacyjną dla 
miejscowości Górzyca, Owczary, Pamięcin, Golice”.  Wartości przyjęte w 
WPF i budżecie gminy Górzyca na rok 2011 są zgodne w zakresie wyniku 
budżetu i związanych z nim kwot przychodów i rozchodów oraz długu jednostki 
samorządu terytorialnego. Prognoza dochodów i wydatków na lata 2012-2015 
została ustalona w oparciu o wskaźnik inflacji 2,5% oraz o przyjęte założenia w 
gospodarce lokalnej gminy. Od roku 2012r. zaplanowany został wzrost 
dochodów bieżących do kwoty 14.400.000zł. Tak duży wzrost  dochodów 
wynika z planowanego wzrostu podatku liniowego od budowli (wiatraków). 
Wieloletnia Prognoza Finansowa na lata 2012-2022 zakłada spłatę wszystkich 
zaciągniętych zobowiązań. Wydatki bieżące planuje się  na poziomie 
umożliwiającym niezakłócone finansowo funkcjonowanie Gminy, a wydatki 
inwestycyjne na poziomie umożliwiającym ich realizację bez konieczności 
zaciągania kolejnych kredytów. 
 
- Wójt Gminy dodał, że opracowanie tej uchwały jest  wymogiem zgodnie           
z ustawą o finansach publicznych. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 
Przewodniczący Rady Gminy z uwagi na brak dyskusji poddał pod głosowanie 
jawne radnych zaopiniowanie projektu omawianej uchwały przez wszystkie 
komisje. 
W wyniku głosowania jawnego wszystkie Komisje Stałe Rady Gminy 
pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały wynikiem głosowania: 14 głosów 
„za”.  

 
Ad. 8 
Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Górzyca na 
2010 rok. 
 
Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 
Poinformowała, że projekt uchwały zwiększa dochody bieżące budżetu o kwotę 
142.860 zł. Poinformowała, że dochody ogółem po zmianach wynoszą 
16 961 664 zł, w tym dochody bieżące 12 787 662 i dochody majątkowe 
wynoszą 4 174 002 zł. Ponadto zwiększa wydatki budżetu o kwotę 39.150 zł, 
które ogółem po zmianach wynoszą  20 539 649 zł, w tym wydatki bieżące 
15 044 764 zł i wydatki majątkowe 5 494 885 zł. 
 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 
 

 



- Radny Artur Koncik spytał dlaczego kredyt zaciągnięty był w walucie frank 
szwajcarski i na jaki cel? 
Skarbnik Gminy odpowiedziała, że kredyt zaciągnięty był na budowę Centrum 
Spotkań Polsko-Niemieckich oraz budowę oczyszczalni ścieków w Czarnowie. 
Wójt Gminy dodał, że w tym czasie kiedy kredyt był zaciągany frank 
szwajcarski był bardzo atrakcyjną walutą kredytową i przez wiele lat ta sytuacja 
się utrzymywała. Niestety ostatni okres rozliczeniowy w tej walucie jest dla 
kredytobiorców niekorzystny. 
Skarbnik Gminy w uzupełnieniu poinformowała, że obecnie samorządy mogą 
zaciągać kredyty tylko w złotych polskich.  
 
- Radna Anna Wasilewska poprosiła o wyjaśnienie czego dotyczą zmiany 
budżetowe na przedszkola? 
Skarbnik odpowiedziała, że jest to wprowadzona dotacja z udziałem środków 
UE – realizacja projektu „Ala ma kota”. 
 
Przewodniczący Rady Gminy z uwagi na brak dalszej dyskusji poddał pod 
głosowanie jawne radnych zaopiniowanie projektu omawianej uchwały przez 
komisji rozwoju gospodarczego i gospodarki komunalnej. W wyniku 
głosowania jawnego Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały 
wynikiem głosowania: 6 głosów „za”.  
 
Godz. 1755  Przewodniczący Rady Gminy ogłosi 5 min. przerwę. 
Godz. 1800  wznowienie wspólnego posiedzenia komisji – obecnych jest 14 
radnych. 
 
Ad. 9 
Projekt uchwały w sprawie ustalenia planu pracy Rady Gminy Górzyca na rok 
2011. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Przewodniczący Rady Gminy. 
Poinformował, że zgodnie z art. 18 ust. 1 i art. 21 ust. 3 ustawy o samorządzie 
gminnym do właściwości Rady Gminy należą wszystkie sprawy pozostające w 
zakresie działania Rady o ile ustawy nie stanowią inaczej, które realizuje 
poprzez powołanie ze swojego grona komisji stałych i doraźnych do 
określonych zadań, ustalając przedmiot działania poprzez plany pracy i 
sprawozdania. Zgodnie z § 27 ust. 1 i 2 Statutu Gminy Górzyca Rada odbywa 
sesje zwyczajne z częstotliwością potrzebną do wykonywania zadań Rady nie 
rzadziej jednak niż raz na kwartał. Roczny plan pracy Rady Gminy Górzyca 
zawiera terminy sesji  oraz podstawowe zadania przewidziane do uwzględnienia 
przez Radę . 
 
Radni nie zgłosili żądnych uwag i innych wniosków. 

 



 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zaopiniowanie 
projektu ww. uchwały przez wszystkie komisje. Uchwała została zaopiniowana 
pozytywnie 14 głosami „za”. 

 
Ad. 10 
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rewizyjnej Rady 
Gminy Górzyca na rok 2011. 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Przewodniczący Rady Gminy. 
Poinformował, że zgodnie z art. 18a ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym Rada 
Gminy kontroluje działalność Wójta Gminy, gminnych jednostek 
organizacyjnych oraz jednostek pomocniczych gminy i w tym celu powołuje 
Komisję Rewizyjną. Natomiast zgodnie z art. 18a ust. 4 cyt. wyżej ustawy 
Komisja Rewizyjna wykonuje inne zadania zlecone przez Radę Gminy w 
zakresie kontroli. Upoważnienie to nie  narusza uprawnień kontrolnych innych 
komisji powołanych przez Radę Gminy na podstawie art. 21 ust. 1. Zgodnie z 
art. 21 ust 3 cyt. wyżej ustawy komisje podlegają Radzie Gminy , przedkładają 
jej plan pracy oraz sprawozdania z działalności. Zgodnie z § 102 Statutu Gminy 
Górzyca komisja Rewizyjna przedkłada Radzie do zatwierdzenia plan pracy w 
terminie do 31 grudnia każdego roku. Projekt rocznego planu pracy Komisji 
zagadnieniami dostosowany jest do projektu planu pracy Rady Gminy Górzyca. 
Radni nie zgłosili żądnych uwag i innych wniosków. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zaopiniowanie 
projektu ww. uchwały przez komisję rewizyjną. Uchwała została zaopiniowana 
pozytywnie 3 głosami „za”. 

 
Ad. 11 
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Rozwoju 
Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Przewodniczący Rady Gminy. 
Poinformował, że zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym do 
właściwości Rady Gminy należą wszystkie sprawy pozostające w zakresie 
działania Rady o ile ustawy nie stanowią inaczej. Zgodnie z art. 21 ust 3 cyt. 
wyżej ustawy komisje podlegają Radzie Gminy , przedkładają jej plan pracy 
oraz sprawozdania z działalności. Zgodnie z § 71 Statutu Gminy Górzyca 
komisje stałe Rady Gminy działają zgodnie z rocznym planem pracy  
przedłożonym Radzie. Projekt rocznego planu pracy Komisji zagadnieniami 
dostosowany jest do projektu planu pracy Rady Gminy Górzyca. 
 

 



Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zaopiniowanie 
projektu ww. uchwały przez komisję rozwoju gospodarczego i gospodarki 
komunalnej. Uchwała została zaopiniowana pozytywnie 6 głosami „za”. 

 
Ad. 12 
Projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia planu pracy Komisji Sfery Socjalnej. 
 
Projekt uchwały przedstawił i omówił Przewodniczący Rady Gminy. 
Poinformował, że zgodnie z art. 18 ust. 1 ustawy o samorządzie gminnym do 
właściwości Rady Gminy należą wszystkie sprawy pozostające w zakresie 
działania Rady o ile ustawy nie stanowią inaczej. Zgodnie z art. 21 ust 3 cyt. 
wyżej ustawy komisje podlegają Radzie Gminy , przedkładają jej plan pracy 
oraz sprawozdania z działalności. Zgodnie z § 71 Statutu Gminy Górzyca 
komisje stałe Rady Gminy działają zgodnie z rocznym planem pracy  
przedłożonym Radzie. Projekt rocznego planu pracy Komisji zagadnieniami 
dostosowany jest do projektu planu pracy Rady Gminy Górzyca. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zaopiniowanie 
projektu ww. uchwały przez komisję sfery socjalnej. Uchwała została 
zaopiniowana pozytywnie 5 głosami „za”. 

 
Ad. 13 
Plan działań Gminnego Ośrodka Kultury w Górzycy na 2011 rok – kalendarz 
imprez sportowo-kulturalnych.  
 
Plan  przedstawiła i omówiła bardzo szczegółowo Dyrektor Gminnego 
Ośrodka Kultury Małgorzata Gniewczyńska. 
 
Przewodniczący Rady Gminy otworzył dyskusję: 
 
- Radna Anna Wasilewska – stwierdziła, że mało imprez organizowanych jest 
dla mieszkańców gminy i może warto byłoby zastanowić się organizacją np. 
Balu Sylwestrowego. 
Dyrektor GOK odpowiedziała, że takie imprezy były organizowane co roku, 
niestety nie przynosiły one oczekiwanych dochodów. Mieszkańcy nie są  
zainteresowani udziałem w takich balach i frekwencja jest bardzo niska. W tym 
roku po raz pierwszy nić nie organizujemy. 
Wójt Gminy również potwierdził, że mieszkańcy Gminy Górzyca są specyficzną 
społecznością i bardzo trudno zintegrować ich do wspólnych imprez. 
 
Godz. 1845 posiedzenie komisji opuścił radny Franciszek Kamiński – obecnych 
jest 13 radnych. 
 

 



- Radna Stanisława Urban poinformowała, że wg jej obserwacji mało jest 
organizowanych imprez sportowo-kulturalnych w innych miejscowościach. 
Przeważnie są organizowane w Górzycy, a może warto byłby przenieść się do 
innej miejscowości z terenu Gminy Górzyca. 
Dyrektor GOK odpowiedziała, że czeka na konkretne propozycje. Jest otwarta 
na pomysły i służy wszelkim wsparciem pracowników i sprzętu. 
 
- Radny Artur Koncik spytał dlaczego i imprezie „Kolarstwo Szosowe” nie ma 
zaproszonych żadnych gwiazd w tej dziedziny np. Lang? 
Dyrektor GOK odpowiedziała, że jest zaproszenie gwiazdy wiąże się z 
kosztem i przewiduje, że nie wpłynie to na zainteresowanie imprezą 
mieszkańców. Dla przykładu podała informację prowadzenia zajęć sportowych 
przez Edwarda Czernika i nie ma tom przełożenia na zainteresowanie. 
 
- Radny Artur Koncik poinformował, że mieszkańcy narzekają na dość drogi 
koszt korzystania z urządzeń i pomieszczeń GOK. Brak dostępności w okresie 
ferii i wakacji dla dzieci i młodzieży bezpłatnie. 
Wójt Gminy odpowiedział, że cyklicznie młodzież i dzieci w tym okresie 
korzystają z obiektów bezpłatnie.  
Dyrektor GOK dodała, że organizowane są zajęcia i imprezy dla dzieci i 
młodzieży w okresie ferii i wakacji. 
 
- Sekretarz Gminy w uzupełnieniu poinformowała, że GOK jest instytucją 
kultury i utrzymuję się również z wypracowanych dochodów. Prowadzi ścisłą 
współpracę ze społecznością lokalną i jej służy. Ponadto zarządza obiektami jak 
świetlice wiejskie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie jawne zaopiniowanie 
przedłożonego planu działań GOK komisję sfery socjalnej. Plan działań został 
zaopiniowany pozytywnie 5 głosami „za”. 

 
Ad. 14 
Wolne wnioski i informacje. 
 

1) Sekretarz Gminy poinformowała, że zgodnie z uchwałą za każdorazową 
nieusprawiedliwioną nieobecność na posiedzeniu komisji rady oraz sesji z 
diety radnego będą dokonywane potrącenia w wys. zgodnie z uchwałą. 
Usprawiedliwienia nieobecności radni składają w formie pisemnej 
Przewodniczącemu Rady Gminy. 

2) Radny Krzysztof Urbański zaproponował, aby osoby merytorycznie 
przedstawiające tematy zawarte w porządku obrad sesji nie odczytywały 
całej treści materiałów, ponieważ radni te informacje posiadają. 

 



Sekretarz Gminy odpowiedziała, że obowiązkowo treść przedkładanych 
radzie materiałów musi być odczytana i przedstawiona radzie. 
3) Radny Krzysztof Urbański złożył wniosek o przycięcie krzewów na 

drodze pomiędzy Laskami Lubuskimi a Pamięcinem, ponieważ one 
znacznie ograniczają widoczność i psują estetykę. Wyścig kolarski będzie 
dobrą okazją, aby to zrobić, musimy dobrze wyglądać. 

 
Z uwagi na brak dalszej dyskusji i wyczerpanie porządku posiedzenia 
Przewodniczący Rady Gminy zakończył wspólne posiedzenie komisji Rady 
Gminy. Godz. 1915 

, 

Przewodniczący Rady Gminy 
(-) Krzysztof Bańka 

Na tym protokół zakończono. 
Protokołowała Grażyna Markowska. 

 
 

 
 

 


